

我們相信社會萬象皆有其學問，我們相信觸類旁通。
我們更相信交流互動可以是靈感的源泉。

Monday.COME



學者成為學霸？誰來界定學術自由？

近月來，本地左派與論多次發表文章，指科大成名、港大鍾庭耀、及中大蔡子強的言論與學者身份不符。中聯辦郵緝川部長則撰文表示，當學者討論公共話題時，便已成為公眾人物，社會對他們的批評也不能被指為干預學術自由，否則便成學霸。如此種種，令人憂慮本港學術自由正受到衝擊。究竟學術自由的內容和界線在那裡？學者和公共知識份子有何關係和分別？學者參與社會甚至政治事務時的身份為何？而討論這些問題時應有何規範？這些都是直迫本地大專校園和香港公共論述的問題。

題目： 學者成為學霸？誰來界定學術自由？

日期： 2012年2月20日（星期一）

時間： 下午12時30分至2時正

地點： 人文館208室

講者： 蔡寶瓊（大學教育關注組、中文大學）、鍾庭耀（香港大學）、蔡子強（中文大學）

主持： 馬樹人教授 政治與行政學系教授

語言： 廣東話（討論可用普通話及英文）

午餐： 港幣\$10（餘額由學院和學系補貼。午餐只供予報名人士。）

報名： www.com.cuhk.edu.hk/mon（請於2月17日前報名。）

備註： Monday.COME 只開放予中大師生，謝絕傳媒採訪。

如有查詢，歡迎致電3943-7664與本院職員聯絡。

Scholars or Academic Hegemons? Who Defines Academic Freedom?

In recent months, local left-wing media has waged severe criticism on Shing Ming (Hong Kong University of Science and Technology), Chung Ting-Yiu (University of Hong Kong), and Choy Chi-Keung (Chinese University of Hong Kong), for making comments beyond their capacities as scholars. At the same time, Minister Hao Tie-chuan of the Liaison Office of the PRC Government in Hong Kong wrote in the press that scholars would become public figures when they spoke on social issues. Criticisms on them should therefore not be regarded as infringement of academic freedom. Scholars who think otherwise are just academic dictators. What is the content and boundary of academic freedom? What are the relations and differences between scholars and public intellectuals? In what capacity do scholars have when they address public or even political issues? Are there norms for governing such public discourse? These are pressing issues facing this academic community and Hong Kong.

Topic: Scholars or Academic Hegemons? Who Defines Academic Freedom?

Date: 20 February 2012 (Monday)

Time: 12:30pm – 2:00pm

Venue: NAH 208

Speaker: Choi Po-king (University Education Concerned Group; Chinese University of Hong Kong),
Chung Ting-Yiu (University of Hong Kong), Choy Chi-Keung (Chinese University of Hong Kong)

Host: Prof. MA Shu Yun (Professor, Department of Government and Public Administration)

Language: Cantonese (Putonghua and English can be used in discussion)

Lunch: HK\$10 (The School and GPA Department subsidize the remainder. Lunch is provided for REGISTERED participants only.)

Registration: www.com.cuhk.edu.hk/mon (Please register before 17 February.)

Notes: Monday.COME is open to students and staff of the Chinese University of Hong Kong only and **is closed to the press**.

For enquiries, please feel free to contact our School at 3943-7664.

馬嶽、朱順慈、馬樹人、邱林川、陳韜文、
蔡子強、李立峯、周保松、馬傑偉 敬約

School of Journalism
and Communication
新聞與傳播學院

Department of Government
and Public Administration
政治與行政學系

